
Bestyrelsesmøde 20/12 2024

Tilstede: Mariann, Sanne, Kamilla, Lea, Hans Jørgen

Referent: Lea

Generalforsamling
- Den årlige ordinære generalforsamling bliver den 25/2 kl. 19.30
- På valg er Helena og Nette som ikke stiller op til genvalg, samt Mariann, som

modtager genvalg
- 8. januar er frist for indsendelse af forslag til vedtægtsændringer

Daglig drift
- Tania Maria Joensen tiltræder som ny chefberider per 1/1 2025. Hans Jørgen går

markant ned i tid, men har stadig Ida og Emilie i lære, da Tania ikke er autoriseret til
at føre dem til eksamen.

- Den nye konstellation giver klubben en samlet besparelse på lønudgifter,
samtidig med at vi kan bibeholde vores gode model, hvor vi kan tilbyde
kvalificeret undervisning til en god pris og have en stabil og økonomisk
rentabel medarbejderstab udelukkende bestående af hestekyndige. Det er en
model mange andre klubber misunder os, så vi er utroligt glade for at kunne
bevare den.

- Staldtelefon: Alle telefoniske henvendelser vedrørende stald skal ske til
staldtelefonen.

- Personalet skal ikke kontaktes på deres private telefoner, medmindre det er
akut - eksempelvis brand, vandskade eller anden ulykke (individuelle aftaler
med egen underviser er undtaget).

- Vi vil prøve at gøre det mere tydeligt, hvem der har staldvagten, så det er nemmere
at orientere sig ved personlig henvendelse

- Personalet har været på medarbejderudviklingskursus - tusind tak til dem der hjalp
med at passe stalden imens!

Clinic med Hulkær Heste
- Vi er ved at arrangere en clinic med Tom fra Hulkær Heste som er uddannet i

horsemanship hos Glenn Steward Horsemanship i Canada - med referencer fra
blandt andet Dansk Varmblod og Nordentoft samt flere anerkendte avlere

- Man kan følge Hulkær Heste og få en ide om Toms arbejde her:
https://www.facebook.com/hulkaerheste

- Man kan også læse lidt om Tom på hans hjemmeside her: https://hulkaer.dk/om-mig/

https://www.facebook.com/hulkaerheste
https://hulkaer.dk/om-mig/


- Dato vil komme snarest

Nye retningslinjer fra DRF
- Der er kommet nye retningslinjer fra DRF vedrørende brug af udstyr, transport og

træning. Retningslinjerne kan findes her:
https://rideforbund.dk/drf/hestevelf%C3%A6rd/guidelines-til-brug-af-udstyr-m-m

- Vi retter os naturligvis efter disse retningslinjer i Aarhus Rideklub. Hjemmesiden vil
blive opdateret, så det er nemt at orientere sig efter de nye regler. Klubben er
forpligtet til at håndhæve disse retningslinjer, så vi opfordrer alle til at orientere sig.

Økonomi
- Følgende poster har vores særlige opmærksomhed:
- Generel inflation og prisstigninger på foder

- Vi har ikke fulgt markedindex de seneste 2 år (sidste gang vi regulerede
priser var i oktober 2022).

- Den akkumulerede inflation lyder på cirka 1,4% siden 2022, men
markedsprisen på foder (hø og fuldfoder) i dag er cirka 30% dyrere
end i 2022). Det kan ses i regnskabet.

- Undervisning
- Mange af dem, der har undervisning vælger halv ridning frem for enkelttimer,

hvilket giver en stabil men lavere indkomst per undervisningslektion
- Vi har desuden færre opstaldere, da vi har færre bokse til rådighed. Til trods

for fuldt hus (med de bokse vi nu engang har) kan det ses, at vi har markant
lavere indkomst på undervisning.

- Zakobo og nyt regnskabssystem
- Vi har en udgift på rundt regnet 65.000 kr til medlemssystemet Zakobo og

dertilhørende betalingsaftale med Clearhaus (transaktionsgebyrer for
dankortbetalinger) sammen med et nyt bogføringssystem, der overholder den
nye bogføringslov.

- Det er alt sammen udgifter vi ikke har haft nogen indflydelse på, da
Zakobo er et krav fra Aarhus Kommune, og den nye bogføringslov
krævede et andet bogføringssystem end det, vi har haft før

- Stævner:
- Vi har en udgift på rundt regnet 45.000 til point til hjælpere ved stævner
- I 2023 sendte vi et spørgeskema ud, hvor medlemmerne stemte for, at

hjælpere fik point til rabatter i klubben mod at der kom en lille prisstigning.
Alternativet var, at alle skulle hjælpe et vist antal timer om året ved
stævnerne.

- Denne prisstigning er endnu ikke effektueret, og det kan ses i regnskabet
- Dertil har vi haft øgede udgifter på stævneforplejning.
- Vi har dermed tjent færre penge på stævner end normalt i 2024, selvom vi har

holdt flere stævner med nogenlunde samme tilslutning som i 2023
- Rideskolen :

https://rideforbund.dk/drf/hestevelf%C3%A6rd/guidelines-til-brug-af-udstyr-m-m


- Vi har haft nogle store dyrlægeregninger i 2024 - herunder for dyre
undersøgelser - rundt regnet for 40.000 kr mere end i 2023

- Mange af vores rideskoleheste har vi haft i mange år, og vi har desværre
mistet nogle af dem i årets løb.

- Markedsprisen på en god rideskolehest er steget voldsomt, hvilket også giver
udslag i regnskabet - her har vi haft en udgift på 98.000 mere end sidste år på
samme tidspunkt til trods for at beridereleverne har været i stand til at sælge
nogle af vores heste med en avance

- Vi har ledige pladser på nogle hold for letøvede og øvede ryttere mens der er
venteliste på nogle begynderhold. Lene arbejder, sammen med
beridereleverne, på at omstrukturere holdene, så vi kan få fyldt op igen

Næste møde 19/1 2025 kl. 11.00


